



Association Méditerranéenne de Motocyclisme

MOTO-CROSS
CROS COUNTRY RALLY
ENDURO
TOURISM

MOTO-CROSS
RALLYES TOUT TERRAIN
ENDURO
TOURISME

ÉDITION 2025



PREAMBLE ^(EN)



Dear Friends,

The AMM, created in 1993, continues to exist, even if its operation is not simple, as the member federations now have many other activities with the national and continental championships. But the particularity of the AMM is to rely on 3 Continental Unions: the FIM/EUROPE, the FIM/AFRICA and the FIM/ASIA, thus making it possible to bring together a wide variety of federations and to organize friendly sporting and tourist events with the support of the FIM.

It is with pleasure that I agreed to take over the presidency of the WMA at the last meeting organized in 2023 in Zaragoza by the RFME and I thank the FFM for its important support in this new challenge.

This booklet is a strong link between the 26 member federations of the AMM and I am counting on them for their support and participation in our Mediterranean Motocross Trophy which will take place this year in France.

Thank you in advance for your support.

**Jean-Pierre MOUGIN,
Président AMM**

ÉDITO ^(FR)

Chers amis,

L'AMM, créée en 1993 continue d'exister, même si son fonctionnement n'est pas simple, les fédérations membres ayant aujourd'hui de nombreuses autres activités avec les championnats nationaux et continentaux.

Mais la particularité de l'AMM est de s'appuyer sur 3 Unions Continentales : la FIM/EUROPE, la FIM/AFRICA et la FIM/ASIA, permettant ainsi de réunir des fédérations très variées et d'organiser des événements sportifs et touristiques amicaux avec le soutien de la FIM.

C'est avec plaisir que j'ai accepté de reprendre la présidence de l'AMM à l'occasion de la dernière réunion organisée en 2023 à Saragosse par la RFME et je remercie la FFM pour son appui important dans ce nouveau challenge.

Le présent livret constitue un lien fort entre les 26 fédérations membres de l'AMM et je compte sur elles pour leur soutien et leur participation à notre Trophée méditerranéen de Motocross qui se déroulera cette année en France.

Merci d'avance pour votre soutien.

**Jean-Pierre MOUGIN,
Président AMM**

AMM OBJECTIVES ^(EN)

The main objectives of the AMM (“Mediterranean Association of motorcycling”) are:

- To strengthen the ties of friendship and peace between the youth and the sportsmen in the countries of the Mediterranean Basin;
- To promote understanding, consultation, cooperation and solidarity between the national motorcycle federations of the Mediterranean Basin, as well as the development of Mediterranean motorcycling;
- To make every effort to establish solidarity among the Mediterranean countries and to encourage technical exchanges aimed at improving these countries’ level.

In order to achieve these objectives, the AMM works in close cooperation with the national federations and any other organization dealing with matters of physical education, sport and culture. The AMM is guided in its actions by the deep conviction of all its members that they belong to the same Mediterranean family, stemming from a common culture shared by all the countries around the Mediterranean. The activity of the AMM is permanent and reaches its peak during the motorcycle events counting towards the Mediterranean Trophy.

LES OBJECTIFS DE L'AMM ^(FR)

Les objectifs essentiels de l'AMM (Association Méditerranéenne de Motocyclisme) sont :

- De renforcer les liens d'amitiés et de paix entre les jeunes et les sportifs des pays du bassin méditerranéen ;
- De promouvoir la compréhension, la concertation, la coopération et la solidarité entre les fédérations motocyclistes nationales du bassin méditerranéen ainsi que le développement du motocyclisme méditerranéen ;
- De tout mettre en œuvre pour établir une solidarité entre les pays méditerranéens et susciter des échanges techniques destinés à élever le niveau de ces pays.

Pour atteindre ces buts, l'AMM agit en collaboration étroite avec les fédérations nationales et tous autres organismes s'occupant de questions d'éducation physique, de sport et de culture. Dans ces actions, l'AMM s'inspire de la conviction profonde de tous ses membres d'appartenir à une même famille, issue d'une culture commune aux pays du pourtour méditerranéen. L'activité de l'AMM est permanente et atteint son point culminant lors des compétitions motocyclistes comptant pour les Trophées Méditerranéens.



AMM ROLE ^(FR)

The role of the AMM is to promote, in particular, sport and the ideals and values which it embodies in the countries of the Mediterranean Basin.

For this purpose, the AMM shall:

- Encourage the coordination, organization and development of sport and sports competitions in the region;
- Collaborate, for this purpose, with the competent public authorities and organizations as well as with the competent private institutions of these countries;
- Ensure the regular organization of the Mediterranean Trophies;
- Support and encourage the promotion of sports ethics;
- Support all the efforts being made to ensure that the spirit of fair play prevails in sport and that violence is banned;
- Participate in the fight against doping in sport by using all legal means for that purpose;
- Participate in the fight against any threat to sport's integrity, in particular through illegal sports betting;
- Recognize the supreme authority of the FIM.

RÔLE DE L'AMM ^(FR)

Le rôle de l'AMM est notamment de promouvoir le sport et les idéaux et les valeurs dont il est porteur dans les pays du bassin méditerranéen.

A cet effet, l'AMM :

- Encourage la coordination, l'organisation et le développement du sport et des compétitions sportives dans cette région ;
- Collabore, à cet effet, avec les organisations et autorités publiques ainsi qu'avec les organismes privés compétents de ces pays ;
- Assure l'organisation régulière des Trophées Méditerranéens ;
- Soutient et encourage la promotion de l'éthique sportive ;
- S'associe à tous les efforts faits pour que l'esprit de Fair-play règne dans le sport et que la violence en soit bannie ;
- Participe à la lutte contre le dopage dans le sport et met tous les moyens légaux en œuvre à cet effet ;
- Participe à la lutte contre tout risque d'atteinte à l'intégrité du sport notamment au travers des paris sportifs et des mises illégales ;
- Reconnaît l'autorité suprême de la FIM.



BOARD OF DIRECTOR ^(EN) (FROM JULY 2023) I CONSEIL DE DIRECTION ^(FR)

PRESIDENT :

- Jean-Pierre MOUGIN (FFM)

GENERAL SECRETARY / *SECRÉTAIRE GÉNÉRAL* :

- Rafael NUNEZ, Secrétaire Général (RFME)

TREASURER / *TRÉSORIER* :

- André POLLANO, Président (MCM)

VICE-PRÉSIDENT AFRIQUE :

- Mehdi BACH-HAMBA (FTM)

VICE-PRÉSIDENTE EUROPE :

- Maria TSESMELI (AMOTOE)

DÉLÉGUÉ ENDURO :

- Adonis CHRISTOFIDES (CYMF)

DÉLÉGUÉ RALLY TT :

- Masaud ELJERBI (LMF)

DÉLÉGUÉ TOURISME :

- Afif TRABELSI (FTM)



Saragosse July 1st 2023 :
Jean-Pierre MOUGIN et Rafael NUNEZ

COMMISSIONS ^(EN/FR)

- Sporting and development Commission / *Commission sportive et du développement*
- Tourism Commission / *Commission Tourisme*
- Commission / *Commission Sécurité Routière*
- Commission / *Commission Féminine*



AMM General Assembly/
Assemblée Générale AMM Andorra
2nd December 2018



General Assembly Palma de majorque 2024

SPORTING ACTIVITIES ^(EN)

1. AMM MOTO-CROSS MEDITERREAN TROPHY

AMM Moto-cross Trophy is the most popular AMM Trophy which is organized alternatively in Europe and in North Africa. In Europe, at Serres (Greece) in 2018, in North Africa in 2023 at Marrakech (Morocco) where 5 FMN were present in categories MX1 and MX2 .

2. FEMALE ACTIVITIES

The objectives are to promote the participation of girls in the AMM Trophies and to organize in the future some specific female events .

Members want also to share experience and the sharing of actions for women in each federation, this, in order to promote them more widely, and also benefit from each experience to build on its own federation.

ACTIVITÉS SPORTIVES ^(FR)

1. TROPHÉE MEDITERRANÉEN DE MOTOCROSS

Le Trophée de Motocross est le plus populaire des trophées de l'AMM. Il est organisé alternativement en Europe et en Afrique du Nord. En 2018, à Serres (Grèce), en 2023 à Marrakech (Maroc) où 5 Fédérations Nationales étaient représentées dans les catégories MX1 et MX2.

2. ACTIVITÉS FÉMININES

Les objectifs sont de promouvoir la participation des femmes dans les différents Trophées de l'AMM et d'organiser dans le futur, des événements spécifiques féminins. Les membres de l'AMM souhaitent également partager les expériences et les actions menées dans chacune des fédérations, cela afin de les promouvoir plus fortement mais aussi de profiter de ces expériences pour leurs propres fédérations.

Mediterranean Trophy at Pernes-Les-Fontaines the 8/9 November 2024 (FRANCE)



2. AMM CROSS COUNTRY RALLY TROPHY

5 races are included in the calendar (2 RTT and 3 Bajas). A special entry fee is provided for pilots from Mediterranean countries.

4 categories are integrated in the Trophy: 450 cc ; + 450 cc; Quad; Women. The drivers' ranking will be based on an extraction of licensed pilots from a member federation of the AMM.

2025 CALENDAR

21-23 March - BAJA TT DO OESTE - Portugal (FMP)
01-03 May - BAJA TT DEHESA - Spain (RFME)
25-27 July - BAJA ARAGON - Spain (RFME)
22- 27 September - BP ULTIMATE - Portugal (FMP)
10-17 October - Rallye du Maroc - Morocco (FRMM)

3. AMM ENDURO TROPHY / TROPHEE AMM ENDURO

4 World Enduro championships are organized by the FMN members of AM. The drivers' ranking will be based on an extraction of licensed pilots from a member federation of the AMM.

2025 CALENDAR

4-6 April - FAFE - Portugal (FMP)
2-4 May - OLIANA - Spain (RFME)
12-14 September - REQUISTA - France (FFM)
26-28 September - DARFO BOARIO TERME - Italy (FMI)

4. FIM MOTOTOUR OF NATIONS

9-12 september - ZAGREB - Croatia

2. TROPHEE AMM TOUT-TERRAIN

5 courses sont au calendrier (2 RTT et 3 Bajas). Un droit d'entrée spécial est prévu pour les pilotes des pays méditerranéens.

4 catégories sont en lice dans ce Trophée : 450cc, + 450cc, Quads et Féminines. Le classement est basé sur une extraction des pilotes licenciés des Fédérations membres de l'AMM.

CALENDRIER 2025

21-23 Mars - BAJA TT DO OESTE - Portugal (FMP)
01-03 Mai - BAJA TT DEHESA - Espagne (RFME)
25-27 Juillet - BAJA ARAGON - Espagne (RFME)
22- 27 Septembre - BP ULTIMATE - Portugal (FMP)
10-17 Octobre - Rallye du Maroc - Maroc (FRMM)

3. TROPHEE AMM ENDURO

4 épreuves de Championnats du Monde d'Enduro sont organisées par les Fédérations Nationales membres de l'AMM. Le classement est basé sur une extraction des pilotes licenciés des Fédérations membres de l'AMM.

CALENDRIER 2025

4-6 Avril - FAFE - Portugal (FMP)
2-4 Mai - OLIANA - Espagne (RFME)
12-14 Septembre - REQUISTA - France (FFM)
26-28 Septembre - DARFO BOARIO TERME - Italy (FMI)

4. FIM MOTOTOUR OF NATIONS

9-12 septembre - ZAGREB - Croatie



MOTOTOUR

Welcome to FIM Mototour of Nations 2025 in Croatia!

Most visitors know Croatia for its beautiful coast, but for Mototour of Nations 2025, we kindly invite you to visit and enjoy our continental part.

FIM Mototour of Nations 2025 is organised in Međimurje County which is a northern part of Croatia bordered by two rivers – Mura, and Drava

Our main location will be the Sveti Martin na Muri municipality.

Our main venue (hotel) will be the Spa Hotel – Terme Sveti Martin

Closing date for the entries : 02.06.2025

Bienvenue au FIM Mototour of Nations 2025 en Croatie !

La plupart des visiteurs connaissent la Croatie pour sa belle côte, mais pour le Mototour des Nations 2025, nous vous invitons cordialement à visiter et à profiter de notre partie continentale.

Le FIM Mototour of Nations 2025 est organisé dans le comté de Međimurje, qui est la partie nord de la Croatie bordée par deux rivières – la Mura et la Drava.

Notre emplacement principal sera la municipalité de Sveti Martin na Muri.

Notre principal lieu (hôtel) sera le Spa Hotel – Terme Sveti Martin.

Date limite pour les inscriptions : 02.06.2025

NO SPORTING ACTIVITIES ^(EN)

1. TOURISM

The Tourism activities are included in FIM events like Motocamp FIM or Mototour of Nations, when organized in Mediterranean Countries.

2. ROAD SAFETY

The main objective is to share information and best practices between all Mediterranean Countries. It is also to work with the governments of each country to carry the same messages in terms of road safety

ACTIVITÉS NON SPORTIVES ^(FR)

1. TOURISME

Les activités touristiques sont organisées dans le cadre des événements FIM tels que le Moto camp FIM ou le Moto tour des Nations lorsqu'ils se déroulent dans les pays de la Méditerranée.

2. SECURITE ROUTIERE

L'objectif principal est de partager les informations et bonnes pratiques entre les différents pays de la Méditerranée. Il s'agit également de travailler avec les gouvernements de chaque pays pour porter les mêmes messages en termes de sécurité routière

City of Prelog - Croatia



A BIT OF HISTORY ^(EN)

AMM was created in 1993 by Jean-Pierre MOUGIN, then FFM President. Several Presidents have succeeded :

UN PEU D'HISTOIRE ^(FR)

L'AMM a été créée en 1993 par Jean-Pierre MOUGIN, alors Président de la FFM. Plusieurs Présidents se sont succédés :



1993 - 1995
Jean-Pierre MOUGIN
(FFM)



1995 - 2002
Réda BOUKHARI
(FRMM)



2002 - 2006
Hamid SIDI SAID
(FASM)



2006 - 2009
André POLLANO
(MCM)



2009 - 2012
Hamid SIDI SAID
(FASM)



2012 - 2016
Jean-Pierre MOUGIN
(FFM)



2016 - 2023
Abdallah LARAICHI
(FRMM)



2023 - à ce jour
Jean-Pierre MOUGIN
(FFM)

The setting up of the Moto-cross Trophy was the first priority of AMM, and alternatively, European countries and African countries organized this Trophy each year.

Thus, Morocco, Tunisia, Algeria, France, Italy, Spain and Portugal have organized this Trophy which was an opportunity to confront and improve the sporting level between of all the pilots, with regional level for European pilots and National level for African pilots.

In recent years given the economic difficulties faced by many countries, the Moto-cross Trophy could not be held each year.

The Cross-Country Rally have been a new Trophy from 2014 that includes many pilots.

The 4 commissions were established in 2014 and have to be completed.

Each Year the General Assembly is organized during the FIM meetings (GA or FIM Conference) in order to reduce the costs.

C'est la mise en place du Trophée de moto-cross qui a été la 1ère priorité de l'AMM et alternativement, les pays d'Europe et d'Afrique organisaient ce Trophée chaque année. Ainsi le Maroc, la Tunisie, l'Algérie, la France, l'Espagne, l'Italie et le Portugal ont organisé ce Trophée qui était l'occasion de se confronter et de faire progresser l'ensemble des pilotes de niveau régional pour l'Europe et de niveau national pour l'Afrique.

Depuis quelques années, compte-tenu des difficultés économiques rencontrées par de nombreux pays, le Trophée moto-cross n'a pas pu être organisé tous les ans.

Les Rallyes Tout-Terrain ont fait l'objet d'un nouveau Trophée AMM à partir de 2014 qui regroupe de très nombreux pilotes.

Les 4 commissions actuelles ont été créées en 2014 et doivent être complétées

Chaque année l'Assemblée Générale de l'AMM est organisée dans le cadre d'un rassemblement FIM (AG ou Conférence FIM), afin de réduire les frais des membres.



TROPHÉE MOTOCROSS 2025 (FR)

6/7 SEPTEMBRE

📍 Pieve di Teco
CROSSODROMO LA COLLA




















Federazione
Motociclistica
Italiana

Contact : Antonella MARTOMETTI
antonellamaria.martometti@federmoto.it
+ 39 333 3190367



THE NATIONAL FEDERATIONS OF THE MEDITERRANEAN BASIN ^(EN)

LES FÉDÉRATIONS NATIONALES DU BASSIN MÉDITERRANÉEN ^(FR)

	ALMF	ALBANIE/ALBANIA		FASM	ALGERIE/ALGERIA
	FMA	ANDORRE/ANDORRA		MS BIH	BOSNIA HERZEGOVINA
	CyMF	CHYPRE/CYPRUS		HMS	CROATIE/CROATIA
	ATCE	EGYPTE/EGYPT		FFM	FRANCE/FRANCE
	AMOTOE	GRECE/GREECE		MEMSI	ISRAEL/ISRAEL
	FMI	ITALY/ITALY		LMC	LIBAN/LEBANON
	LMF	LIBYE/LIBYA		MFMA	MACÉDOINE/MACEDONIA
	ASMK	MALTE/MALTA		FRMM	MAROC/MOROCCO
	MCM	MONACO/MONACO		MFM	MONTENEGRO/MONTENEGRO
	PMSMF	PALESTINE/PALESTINE		FMP	PORTUGAL/PORTUGAL
	FSM	SAN MARINO		AMSS	SERBIE/SERBIA
	AMZS	SLOVENIE/SLOVANIA		RFFME	ESPAGNE/SPAIN
	FTMAA	TUNISIE/TUNISIA		TMF	TURQUIE/TURKEY

